
                                                                   Z Á P I S N I C A  

     zo zasadnutia Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku Mestského zastupiteľstva 

v Trenčíne konaného dňa 03.08.2016 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Prítomní členovia: p. Eva Struhárová, JUDr. Ivana Hudecová, Dr. Jozef Hrubo, p. Martin 

Barčák  

Neprítomní: Bc. Eduard Filo, JUDr. Martin Smolka 

Rokovanie viedla p. Eva Struhárová, predsedníčka komisie. 

Program: 

1. Otvorenie a schválenie programu 

2. Informácia terénneho pracovníka o práci s ľuďmi v teréne 

3. Rôzne  

4. Záver  

Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie schválila program 

rokovania. 

 

K bodu 2. Informácia terénneho pracovníka o práci s ľuďmi v teréne 

Mgr. Čech: Mapuje okolie, koľko ľudí je cca bez domova. Už na predchádzajúcom pracovnom 

zaradení  ako príslušník mestskej hliadky mal už   zmapované niektoré oblasti a ľudí bez 

domova. Ku každému takémuto občanovi, s ktorým príde do kontaktu,  spraví základnú 

dokumentáciu (s jeho súhlasom). 

Ďalej chodí na výjazdy z podnetu útvaru sociálnych vecí, väčšinou sú to upozornenia ľudí, čo 

majú vo svojom okolí napr. týrané, alebo zanedbané osoby. Pomáha im pri riešení ich 

konkrétnej situácie, ponúka im možnosť formy  pomoci. 

Robí  asistenciu pri vybavovaní dokladov, dávok v hmotnej núdzi apod. 

Taktiež pracuje s klientmi v nízkoprahovom dennom centre  - spolupracuje so zamestnancami 

nocľahárne a NPDC. 

p. Barčák: Pýtal sa či je jednoduché prihlásiť sa na trvalý pobyt „mesto Trenčín“, napr. osobám 

bez domova, ktorí pochádzajú z iných miest. 

Mgr. Čech: Ak chce občan zmeniť trvalý pobyt z nejakej konkrétnej ulice v meste Trenčín na 

„mesto Trenčín“, tak je to bez problémov. Našou prioritou však nie je automaticky prihlasovať 

každého občana bez domova, ktorý  nemá trvalý pobyt v Trenčíne na „mesto Trenčín“. 



Následne, ak sú tu vytvorené veľmi dobré podmienky pre život  ľudí bez domova, tak sa môže 

v meste neúnosne zvýšiť počet takýchto ľudí, i tých ktorí nie sú z Trenčína a my to kapacitne 

nezvládneme v existujúcich priestoroch. 

p. Struhárová: Je to veľmi ťažké pracovať s takýmto typom ľudí, t.z.,  aby začali aj pracovať 

a podieľať sa  finančne na stravovaní a bývaní. Mohli by napríklad za odmenu upratovať mesto, 

ale to by musel byť stále s nimi jeden iný zamestnanec, lebo sami to robiť nebudú.  

Mgr. Pavlík: Pýtal sa na mestskom úrade, no vraj je s tým veľký administratívny problém keby 

mali pracovať na dohodu. 

p. Struhárová: Podľa nej by to nemusel byť až taký problém, dalo by sa určite nájsť nejaké 

riešenie. 

Mgr. Čech: Niektorí  ľudia z NPDC chodia čistiť Zátoku pokoja, predávajú Nota Bene. 

Chcel by ísť do Bratislavy, do iných zariadení,   pozrieť sa ako to tam funguje. V mnohých 

i neštátnych zariadeniach  to  majú už dobre prepracované a hlavne majú dlhoročné skúsenosti. 

Mgr. Pavlík:  Podľa neho, za ten krátky čas, čo u nás funguje nocľaháreň a NPDC sú už 

výsledky obdivuhodné. 

p. Barčák:  Nie je matrica ako jednoznačne to robiť. Tiež pomohol jednému občanovi bez 

domova. Vybavil mu robotu v Bratislave, zaplatil mu cestu vlakom a vie, že sa tam uchytil. 

Treba dať týmto ľuďom cieľ, napr. aspoň trom ľudom vybaviť prácu, ubytovanie – vytipovať 

si človeka a konkrétne s ním pracovať až dokiaľ sa nezastabilizuje. 

Mgr. Pavlík: Väčšinu ľudí na to treba najprv pripraviť, dostať ich z ulice na nejakú úroveň, 

motivovať a potom im hľadať prácu a ubytovanie. 

Mgr. Čech: Nedá sa zobrať človeka z ulice,  hneď mu dať prácu a ubytovanie, treba ho najprv 

pripraviť. 

 

K bodu 3. Rôzne 

     Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie odporúča vystúpenie p. Gálika 

na komisii. 

p. Gálik: Nepáči samu, že KSVaVP  dala požiadavku prehodnotiť jeho zdravotný stav ohľadne 

odkázanosti na sociálnu službu, ktorá mu je poskytovaná v rámci SsMT Trenčín – zariadenie 

pre seniorov na Lavičkovej ulici v Trenčíne. Pýta sa komisie,  čo ich k tomu viedlo. 

p. Struhárová:  V prvom rade vy ste nás k tomu viedli, lebo ste poukazovali na to, že nie ste 

spokojný so stupňom odkázanosti, na ktorý vám bolo vydané rozhodnutie MÚ.  

p. Gálik: Nie som nespokojný so stupňom odkázanosti na sociálnu službu ale i s platením za 

ňu. 



JUDr. Hudecová: Ak máte III. st. musíte platiť za služby. 

p. Gálik: V III. stupni  sú  určené hodiny na odbornú činnosť, ak ju budem využívať, tak ju 

budem platiť, ale ja ju nepotrebujem. 

JUDr. Hudecová: Ak ju nepotrebujete, prehodnotí sa váš zdravotný stav a nepotrebujete tým 

pádom byť v zariadení. 

p. Struhárová: Váš prípad som konzultovala s Ministerstvom práce, sociálnych vecí a rodiy, 

odbor sociálnych služieb a aj s vami osobne a mám pocit, že neviete čo chcete. 

p. Gálik: Chcem vedieť za čo platím. 

p. Struhárová: Myslela som si, že riešenie sa nájde, ale i na váš podnet Ministerstvo práce soc. 

vecí a rodiny  upozornilo  mesto Trenčín na povinnosť podľa zákona, vyzvať občana 

k osvedčeniu trvania stupňa odkázanosti FO na pomoc inej FO. A vy ste na to dali podnet, že 

nie ste v zariadení z dôvodu, že ste odkázaný na III.st., ale z iných vážnych dôvodov, tak 

z akých? Ak sa vám to nepáči, môžete to dať na súd. Ak nepodpíšete dodatok k zmluve, tak 

poskytovateľ sociálnej služby s vami môže zmluvu rozviazať. 

p. Gálik: V dodatku ku zmluve sú nesprávne údaje. Zo zariadenia ma vyhadzujú, lebo som nič 

neukradol, nesprivatizoval. Neoprali mi ani kapesník. 

Mgr. Pavlík: Prať si môžete dať, ak si dáte za mesiac napr. 5 praní, zaplatíte si len za 5 praní. 

p. Struhárová: Veď vám išlo o to, aby ste mal všetky úkony uvedené v zmluve. 

p. Gálik: Ale prečo sú tam uvedené, keď ich neplatím lebo ich nevyužívam. 

Mgr. Pavlík: Ale ak napr. vôbec nebudete prať, tak za pranie platiť nebudete. 

p. Barčák: Načo ste v zariadení, keď nie ste na to odkázaný. 

p. Gálik: Som tam, lebo odborné komisie mi to schválili. 

JUDr. Hudecová: Chcete byť v tom zariadení? 

p. Gálik: Chcem, ale  aj platiť len za to čo potrebujem. 

JUDr. Hudecová: Platíte niečo, aj keď to nevyužívate? 

p. Gálik: Nie, neplatím, ale nechcem tom mať uvedené v zmluve. 

JUDr. Hudecová: Ale čo keď niekedy si budete chcieť objednať obedy ale nedostanete ich, 

lebo ich nebudete mať uvedené v zmluve. Veď platíte len to, čo využívate. 

p. Struhárová: Po prečítaní Dodatku, ktorý jej predložil pán Gálik k nahliadnutiu, 

skonštatovala, že  podľa nej ten Dodatok k zmluve nie je správny. Mal by vlastne kopírovať 

cenník uvedený vo VZN, prílohu č. 1. 



p. Barčák: Navrhuje, aby v dodatku k zmluve - čo sa týka výšky úhrady – bolo uvedené,  krát 

jeden deň a nie  krát 30 dní. 

Mgr. Pavlík: Ale advokátska kancelária GPL to schválila takto podľa zákona, ja nebudem 

špekulovať či je to dobré alebo nie. 

p. Struhárová: GPL nie je určujúca, GPL preskúma vec z pohľadu zákona a nie vecnú potrebu, 

to si musí správne  určiť poskytovateľ sociálnej služby. My ako komisia môžeme o tom dať 

hlasovať, či je potrebné dodatok prerobiť. 

                             

                                             U Z N E S E N I E  č. 155 

     Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie odporúča aby  Dodatky 

k zmluvám, ktoré vydali SSmTN boli prepracované a bola  prehodnotená výška úhrady za 

poskytované SS  podľa VZN č. 8/2016.   

 

JUDr. Hudecová: Podľa Dodatku platí všetko ale skutočne odoberá menej skužieb a platí 

menej ako je uvedené. Účtované je to fyzicky dobre. Platiť by sa malo iba podľa skutočne 

odobratej služby, za ubytovanie sa platí stále rovnako. 

p. Gálik: Prečo sa zatvárajú dvere v zariadení po 21.30 hod. 

Mgr.Pavlík: Na vašu ochranu, aby tam nechodili cudzí ľudia, po 21.30 h. už ľudí púšťa 

sestrička, ktorá má službu. 

p.Gálik: Cudzí ľudia tam nechodia, mňa obmedzuje, keď musím zvoniť na sestru. 

p.Struhárová: Ale aj to je jedna z poskytovaných služieb – poskytovanie dohľadu. 

p.Gálik: Kedysi také problémy neboli. 

Mgr.Pavlík: Spravíme anketu medzi obyvateľmi zariadenie, či také niečo chcú. 

p.Struhárová: Je to raz na zariadení, aké si určí pravidlá a povinnosti, ktoré treba dodržiavať 

a komu sa to nepáči, nemusí v tom zariadení byť. P.Gálik si môže požiadať napríklad o sociálny 

byt. 

p.Gálik: Cítim sa v tom zariadení ako v base, mne by stačila aj garsónka. 

 

 

Prerokovanie zmien – Dovoz stravy 



- Podľa nového VZN 8/20166 o sociálnych službách treba žiadateľov o dovoz stravy 

posudzovať cez Žiadosť o posúdenie odkázanosti na sociálnu službu a vydať 

rozhodnutie. 

Mgr. Pavlík: Treba rozlišovať- donáška a – rozvoz stravy. Od roku 2106 je poskytovaných 24 

prípadov rozvozu stravy. Celkovo sa poskytuje okolo 100 rozvozov obedov. Podľa neho 

netreba spätne posudzovať odoberateľov tejto služby. 

p. Struhárová: Musí to byť spätne,  ak to robíte ako úkon terénnej opatrovateľskej služby. Keď 

sa robilo nové VZN viac krát som na to upozorňovala, že sa to bude musieť takto robiť. Pýtala 

som sa aj na Ministerstve práce, sociálnych vecí a rodiny a tam mi to potvrdili – predložila 

písomné stanovisko / odporučenie MPSVR. 

 

                                                  U Z N E S E N I E  č. 156 

     Komisia počtom hlasov 4 za, zo 4 prítomných členov komisie navrhuje aby sa poskytovanie 

rozvozu jedla (obedov) do domácností realizovalo v rámci sociálnej politiky mesta voči svojim 

obyvateľom nad rámec zákona o sociálnych službách, s reguláciou vo všeobecne záväznom 

nariadení. 

JUDr. Hudecová: Treba to dať do plánu sociálneho a hospodárskeho vývoja mesta. 

p. Struhárová: Ak by sa to robilo tak,  ako je to teraz stanovené vo VZN, bolo by to veľmi 

náročne časovo, finančne a administratívne.   

Mgr. Pavlík: V novom VZN sme vypustili službu núdzového bývania. V ZOS máme však ešte 

jednu pani s dcérou, ktorá je tam už viac rokov, či by sa jej nedalo pomôcť s pridelením 

sociálneho bytu. V auguste dostane výpoveď z bývania. 

JUDr.Hudecová: Treba zistiť, odkedy má na meste podanú žiadosť o pridelenie bytu. 

Mgr.Činčárová: Na budúcej komisii sa budú prideľovať dva jednoizbové byty. 

 

     Na záver p. Struhárová, predsedníčka komisie poďakovala prítomným členom komisie 

za účasť a ukončila zasadnutie KSV a VP. 

                                                                                         Eva Struhárová v.r. 

                                                                                       predsedníčka komisie 

Zapísala: Mgr. Barbara Činčárová, garant komisie 

                dňa 05.08.2016 

 


